
PROTOKOt NR XXVIII/2017
Z SESJI RADYGMINY BUDZISZEWICE

ODBYTEJ W DNIU 28 GRUDNIA 2017 ROKU
W SALI POSIEDZEN URZE.DU GMINY W BUDZISZEWICACH

Liczba radnych - 15

Liczba obecnych - 15

Lista obecnosci stanowi zalqcznik do niniejszego protokotu.

Ponadto w obradach udziat wzigli:

Wojt Gminy - Marian Holak

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak

zaproszeni goscie zgodnie z listq obecnosci.

Porzadekobrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porzqdku obrad.

3. Podj^cie uchwat w sprawach:

1) zmiany budzetu Gminy na 2017 rok;

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice;

3) uchwalenia budzetu gminy na 2018 rok,

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice,

5) wyrazenia zgody na zamianej gruntow,

6) okreslenia zasad i rozmiaru obnizek tygodniowego wymiaru godzin zaj^c dyrektorowi,

wicedyrektorowi oraz nauczycielom petniqcym inne funkcje kierownicze w szkotach i

placowkach oswiatowych dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Budziszewice,

7) zmiany Uchwaty Nr XXIV/127/09 Rady Gminy Budziszewice z dnia 23 kwietnia 2009 roku w

sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli,

8) ustalenia tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin zaje,c nauczycieli realizujqcych w

ramach stosunku pracy obowiqzki okreslone dla stanowisk o roznym tygodniowym

obowiqzkowym wymiarze godzin (tzw. etat tqczony),

9) ustalenia tygodniowego obowi^zkowego wymiaru godzin zaje^c pedagoga, psychologa,

logopedy, nauczyciela wspomagaja^cego zatrudnionych w szkotach, dla ktorych organem

prowadzqcym jest Gmina Budziszewice,

5. Informacja Wojta o dziataniach podejmowanych w okresie mie_dzy sesjami Rady Gminy.

6. Zapytania i wolne wnioski.

7. Sprawy rozne.

8. Zakohczenie obrad.

PUNKT1
OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Przewodniczqcy Rady Gminy- Piotr Jagietto- dokonat otwarcia XXVIII Sesji Rady Gminy Budziszewice,

po czym stwierdzit quorum informujqc, ze obecni sq wszyscy radni.



PUNKT2

PRZEDSTAWIENIE PORZA.DKU OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poinformowat, ze do przedstawionego porz^dku

obrad proponuje si$ wprowadzenie jednej zmiany, a mianowicie wykreslenie punktu trzeciego.

Nast^pnie przedstawit proponowany porzqdek obrad, po czy zapytat kto jest za jego przyj^ciem, w
wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw - 0

• wstrzymalo SJQ - 0

Porzqdek obrad przyjqto.

PUNKT3

PODJE.CIE UCHWAt W SPRAWACH:

1) zmiany budzetu Gminv na 2017 rok.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - omowita proponowane zmiany budzetu.

Powiedziata min. ze proponuje si$ dokonanie zmian w planie dochodow i w planie wydatkow.

Proponuje si$ zmniejszenie planu dochodow budzetu gminy o kwote^ 175.007,00zt.

Plan dochodow po zmianach wynosit b^dzie 10.626.282,20zt, z czego:

- dochody biezqce - 9.581.897,20zt,

- dochody majgtkowe - 1.044.385,00zt.

Plan wydatkow zas zmniejsza si$ o kwotQ 891.515,00zt i po zmianach rowny be^dzie 12.091.028,32zt,

z czego:

- wydatki biezqce - 8.905.5I9,58z\

- wydatki majqtkowe - 3.185.508/74zt.

Ponadto proponuje si^ zmniejszenie przychodow budzetu o kwot^ 716.508700zt. Plan przychodow po

zmianach wynosit b^dzie 1.660.914,12zt.

Poza tym zmniejsza siej limit wydatkow na realizacj^ rocznych zadah inwestycyjnych o kwotQ

109.240,00zt.
Zmniejsza si^ tez planowany deficyt budzetu Gminy na 2017 rok o kwote^ 716.508,00zt. Deficyt po

zmianach wyniesie 1.464.746/12zt i zostanie pokryty:

-pozyczkami i kredytami w kwocie 1.001.741,2021,

- nadwyzk^ budzetowg z lat ubiegtych wynoszqc^ 98.500,92zt,

Wolnymi srodkami w kwocie 364.504,00zt

NastQpnie poprosita o pytania.
Pytan nie zgioszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady.
Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-

poinformowata, ze Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Komisja Oswiaty, Zdrowia,

Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br.

pozytywnie zaopiniowaty projekt uchwaty w tej sprawie.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./



Przewodniczcjcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany budzetu
gminy na 2017 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw -0

• wstrzymato si$ -0
Uchwaty przyjqto.

Uchwata nr XXVIII/162/2017 w sprawie zmiany budzetu Gminy na 2017 rok stanowi zatqcznik do
niniejszego protokotu.

2) zmiany Wieioletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak- omowita projekt uchwaty w sprawie zmiany Wieioletniej
Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice.

Objasnienia do Zmiany WPF stanowiq zatqcznik do uchwaty w tej sprawie.

NastQpnie poprosita o pytania.
Pytari nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej
sprawie przez Komisje Rady.

Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-

poinformowata, ze Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Komisja Oswiaty, Zdrowia,
Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. nie

wniosty uwag do projektu tej uchwaty.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany

Wieioletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat do pod gtosowanie,

w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw -0

• wstrzymato sie^ -0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata Nr XXVIII/163/2017 w sprawie zmiany Wieioletniej Prognozy Finansowej Gminy

Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

3) uchwalenia budzetu gminy na 2018 rok,

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - poinformowata, ze budzet uchwala si^ na okres roku

kalendarzowego 2018.
Plan dochodow budzetu wynosi 13.315.736,21zt, z czego:
- dochody biezqce wynoszq 9.854.576,00zt,
- dochody maj^tkowe - 3.461.160,21zt - w tym 40.000,00zt zaplanowano z tytutu sprzedazy dziatki

pod budownictwo.
Plan wydatkow budzetu gminy wynosi 15.697.027,01zt, z czego:
- wydatki biezqce - 8.716.905,01zt,
- wydatki maja_tkowe - 6.980.122,00zt.
Wydatki maja_tkowe planowane sq na realizacj^ i kontynuacj^ nast^pujqcych zadah inwestycyjnych:



- przebudowa drogi w miejscowosci Zalesie - 552.499,00zt,

- budowa zero energetycznego pasywnego budynku dydaktycznego w Budziszewicach -

4.840.000,00zt/ w tym dofinansowanie ze srodkow UE w wysokosci 2.300.000,00zt;

- budowa kanalizacji sanitarnej z kanatami bocznymi i przepompowniami na ulicy Lesnej -
1.518.805,00zt;

- rozbudowa budynku Domu Ludowego w Mierznie - 20.000,00zt;

- kompleksowy system gospodarki odpadami komunalnymi i niebezpiecznymi wraz z budowq

zaktadu zagospodarowania odpadow (,,Bzura") -48.818,00zt.

W budzecie tworzone sq rezerwy:

- ogolna w wysokosci 43.736,01zt,

- celowa w wysokosci 49.950,00zt, z czego na zarzqdzanie kryzysowe - 24.950,00zt, na realizacj^

zadah z zakresu kultury fizycznej i sportu - 25.000,00zt.

Planowany deficyt budzetu gminy wynosi 2.381.290,80zt i pokryty zostanie pozyczkami i kredytami w

ramach ustalonych przychodow budzetu.

Planowane przychody to kwota 3.400.000,00zt, czego:

- 814.155,OOzt - to pozyczka na wyprzedzajqce finansowanie budowy kanalizacji na ul. Lesnej,

- 362.352,OOzt - to pozyczka z WFOSiGW w todzi na budowQ kanalizacji na ul. Lesnej.

B^dziemy rowniez sptacac zaci^gni^te kredyty i pozyczki, z czego:

- sptata pozyczek otrzymanych na wyprzedzajqce finansowanie wynosi 805.531,20zt,

- sptata pozyczek otrzymanych z WFOSiGW - 213.178,00zt

Wyodr^bnione zostaty srodki na realizacj^ zadah z zakresu przeciwdziatania alkoholizmowi w

wysokosci 32.820,00zt., z czego 1.500,00zt przeznaczone btjdzie na realizacj^ zadah dotyczqcych

przeciwdziatania narkomanii.

Ustalony zostat plan dochodow i wydatkow na ochron^ srodowiska i gospodark^ wodnq w wysokosci

6.604,00zt.

Wyodr^bniony zostat plan dochodow i wydatkow z tytutu optat za gospodarowanie odpadami

komunalnymi w wysokosci 201.540,00zt.

Nast^pnie powiedziata, ze projekt budzetu przestany byt do Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Dodata, ze otrzymalismy opinie^ o przedtozonym projekcie budzetu Gminy Budziszewice na 2018 rok,

po czym odczytata jej tresc.

/Cop/o Uchwaty Nr V/280/2017 Sktadu Orzekajqcego regionolnej Izby Obrachunkowej w todzi z dnia 5

grudnio 2017 roku w sprawie opinii o przedtozonym projekcie budzetu Gminy Budziszewice na 2018

rok stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze projekt tego budzetu jest pod kazdym wzgl^dem wyjqtkowy.

Poziom wydatkow inwestycyjnych jest bardzo wysoki. Aby zrealizowac ten budzet trzeba wielkiego

wysitku. Zapisana jest w nim najwi^ksza inwestycja w historii gminy tj. budowa zero energetycznego

pasywnego budynku dydaktycznego. Jej koszt to 4.800.000,00zt. Poza tym duzym wyzwaniem jest
rowniez budowa kanalizacji na ulicy Lesnej. Koszt to 1.500.000,OOzt. Kolejne niemate zadanie to

przebudowa drogi w Zalesiu za blisko 600.000,00zt.
Dodat, ze rok 2017 zamkniemy nadwyzkq budzetowq wynoszqcq 700.000,OOzt.

Projekt tego budzetu pod wzgl^dem wysokosci srodkow na zadania inwestycyjne jest na 4 miejscu

Powiecie Tomaszowskim. Przed nami jest Lubochnia, Tomaszow i Ujazd.

Trzeba takze pami^tac, ze nie wszystkie zadania inwestycyjne zostaty tam zapisane. Z terenu naszej

Gminy zostato bowiem ztozonych pi^c wnioskow do Lokalnej Grupy Dziatania. W skutek tego



powstanq 4 sitownie zewnejtrzne oraz strefa rekreacyjna przy szkole. Daje to dodatkowo kwot^
200.000,00zt.

Nadmienit, ze w poprzednich latach budzet uchwalalismy dopiero w marcu. Wtedy bowiem
wchodzita nadwyzka i mozna byto zapisac zadania inwestycyjne.

Obecnie rynek zamowieh zrobit SJQ bardzo trudny. Trzeba zabiegac o wykonawcow. Aby ceny byty
przyzwoite przetargi trzeba ogtaszac po kilka razy.

45% budzetu to wydatki inwestycyjne. Dla porownania todz, duze miasto, przeznacza na inwestycje

13% swojego budzetu, a task okoto 20%. My znacznie wi^cej. I co wazne, wi^kszosc przedsi^wzi^c
wykonujemy przy udziale srodkow Unii Europejskiej. Gdy zdarzy si$, ze zabraknie nam srodkow na

wktad wtasny bejdziemy positkowac siej pozyczkami z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i
Gospodarki Wodnej. A jak wiemy majq one niskie oprocentowanie i 53 w 30% umarzalne.

Radny - Andrzej Bronowski - przypomniat o koniecznosci naprawienia drogi tqczqcej Letniskowq z
Granicznq, drogi na Zaiesiu, ulicy Cmentarnej. Dodat, ze nie wie czy te 30.000,00zt, ktore jest zapisane
na ten eel w projekcie budzetu wystarczy.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - powiedziata, ze zawsze jezeli jest tylko taka potrzeba

przesuwamy srodki.

Wojt - Marian Holak - powiedzial, ze wykorzystujqc pogodq przywiezione zostaty 4 samochody
tlucznia. Jezeli jutro b^dzie pogoda bejdq kolejne. Droga tqcz^ca Granicznq z Letniskowq miata bye

dzisiaj zrobiona.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej
sprawie przez Komisje Rady.
Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak -

poinformowata, ze cztonkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Komisji Oswiaty,

Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br.

opowiedzieli siej za przyjejciem budzetu na 2018 rok.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokoiu./

Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

budzetu Gminy na 2018 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw - 0

• wstrzymato si^ — 0

Uchwatq przyjqto.
Uchwata Nr XXVIII/164/2017 w sprawie uchwalenia budzetu Gminy na 2018 rok stanowi zatqcznik

do niniejszego protokotu.

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice.

Skarbnik Gminy — Elzbieta Andryszczak — powiedziata, ze wieloletnia prognoza finansowa obejmuje
okres roku budzetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat, przy czym okres obj^ty prognozq nie
moze bye krotszy niz okres na jaki przyjejto limity wydatkow na wieloletnie przedsi^wzi^cia, a wi^c
jest prognoz^ kroczqcq uzupetnianq na kolejny rok budzetowy. Opracowanie oraz zmiana WPF
dokonywane sq corocznie, nie pozniej niz wraz z podj^ciem uchwaty budzetowej na dany rok. Musi
uwzgl^dniac okres planowanej realizacji przedsi^wzi^c, nowych i kontynuowanych z lat
wczesniejszych. Integralnq cz^sc wieloletniej prognozy finansowej stanowi prognoza kwoty dtugu,
ktora jest sporzqdzana na okres, na ktory zaci^gni^to oraz planuje si^ zaciqgac zobowiqzania. Do 31



grudnia 2017 roku obowiejzuje WPF na lata 2017-2020 wraz z prognozq dtugu i sptatq zobowiqzari na
lata 2017-2022. Nowa wieloletnia prognoza finansowa obejmie lata 2018-2021, a prognoza kwoty
dtugu lata 2018-2028.

Dla roku 2018 wprowadzono wartosci dochodow wynikajqce 2. projektu budzetu na 2018 rok, w tym

dochody z tytutu udziatu w podatku dochodowym od osob fizycznych przyj^to w wysokosci

wynikajqcej z zawiadomienia Ministra Finansow. W latach 2019 - 2021 planuje siq coroczny wzrost

dochodow biezqcych srednio o 2,18%. Przy czym w roku 2019 planuje si$ wzrost dochodow srednio o
4,12%, przyjmujqc wzrost dochodow z tytutu podatkow o 5%, optaty za odprowadzanie sciekow o

30% w zwiqzku z podtqczaniem s\q mieszkahcow Budziszewic do sieci kanalizacyjnej oraz
zaplanowaniem dochodow w kwocie 294.000,00zt z tytutu zwrotu podatku VAT. Pozostate dochody
zwi^kszono o wskaznik inflacji tj. o 2,3%.

Wydatki przyj^to takze wg wartosci wynikajqcych z projektu budzetu.

Dodata, ze projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej rowniez przestany byt do regionalnej Izby
Obrachunkowej. Opinia RIO jest pozytywna.

Uchwata Nr V/279/2017 Sktadu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej w todzi z dnia 5

grudnia 2017 roku w sprawie opinii do projektu uchwaty o wieloletniej prognozie finansowej Gminy
Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

Nast^pnie poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.
Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady.
Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-
poinformowata, ze Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia, Opieki

Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. pozytywnie

zaopiniowaty przedmiotowy projekt uchwaty.
/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./
Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw — 0

• wstrzymato SJQ — 0

Uchwaty przyjqto.
Uchwata Nr XXVIII/165/2017 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

/Ogtoszono przerwq./

5) wyrazenia zgody na zamiane gruntow.

Wojt - Marian Holak - wyjasnit, ze zamiana dotyczy dziatek potozonych na ulicy Bartoszowka. Jak

wszyscy wiedza^ mamy tam grunty gminne, ktore jednak nie majq dost^pu do drogi. Zamieniamy sie^ w
stosunku 1:1, tak zeby zyskac sqsiedztwo drogi.
Dodat, ze ma mapy, jezeli ktos chce zobaczyc, ktore to dziatki to pokarze.
Radny - Andrzej Bronowski - powstanq tadne dziatki.



Radny - Stanistaw Rutkowski - tylko, ze tarn nie ma wody.
Wojt - Marian Holak - wiem.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej
sprawie przez Komisje Rady.

Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak -
poinformowata, ze Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia, Opieki
Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. nie wniosty
uwag do projektu tej uchwaty.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie wyrazenia zgody
na zamianQ nieruchomosci gruntowych, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato — 15

• przeciw — 0

• wstrzymato SJQ — 0

Uchwaty przyjqto.
Uchwata Nr XXVIII/166/2017 w sprawie wyrazenia zgody na zamianq nieruchomosci gruntowych

stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

6) okreslenia zasad i rozmiaru obnizek tygodnioweRO wymiaru godzin zajgc dyrektorowi,
wicedyrektorowi oraz nauczycielom petnigcym inne funkcje kierownicze w szkotach i
placowkach oswiatowych, dla ktorych organem prowadzacym jest Gmina Budziszewice.

Inspektor UG - Matgorzata Wojcik - powiedziata, ze ustawa Karta Nauczyciela daje Radzie Gminy

upowaznienie do okreslenia zasad i rozmiaru obnizek tygodniowego obowigzkowego wymiaru godzin

zaJQC dyrektorowi, wicedyrektorowi oraz innym nauczycielom petniqcym funkcje kierownicze w

szkotach. Przedtozony projekt uchwaty przyjmuje rozwiqzania i obnizki godzin w takim wymiarze jaki

obowiqzuje obecnie. Zmienione zostaty tylko zapisy, ktore staty si^ nieaktualne w skutek reformy

edukacji.
Nast^pnie poprosita o pytania.

Pytan nie zgtoszono.
Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady.
Przewodniczcica Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-
poinformowata, ze cztonkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia,
Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br.

opowiedzieli sie^ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./
Przewodniczqcy Rady Gminy — Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie okreslenia zasad i

rozmiaru obnizek tygodniowego wymiaru godzin zaj^c dyrektorowi, wicedyrektorowi oraz
nauczycielom petniqcym inne funkcje kierownicze w szkotach i placowkach oswiatowych, dla ktorych
organem prowadzqcym jest Gmina Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku

czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw — 0

• wstrzymato si^ -0



Uchwaty przyjqto.

Uchwatq Nr XXVI11/167/2017 w sprawie okreslenia zasad i rozmiaru obnizek tygodniowego wymiaru
godzin zajqc dyrektorowi, wicedyrektorowi oraz nauczycielom petniqcym inne funkcje kierownicze w
szkotach i placowkach oswiatowych, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Budziszewice
stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu

7) zmianv uchwaty nr XXIV/127/09 Radv Gminy Budziszewice z dnia 23 kwietnia 2009 roku
w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli,

Inspektor UG - Matgorzata Wojcik- wyjasnita, ze zmiana regulaminu wynagradzania nauczycieli
spowodowana jest takze reform^ edukacji. Zachodzi koniecznosc dostosowania zapisow do obecnie
istniej^cej sytuacji. Zmianie ulegajq zapisy dotyczqce Zespotu Szkot, w miejsce ktorego od 1 wrzesnia
br. istnieje Szkota Podstawowa.

Nast^pnie omowila proponowane zmiany, po czym poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej
sprawie przez Komisje Rady.

Przewodniczqca Kornisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-
poinformowata, ze Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia, Opieki
Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. pozytywnie

zaopiniowaty projekt uchwaty w tej sprawie.

/Opinia Komisji stanowi zofqcznik do niniejszego protokoiu./

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany uchwaty

nr XXIV/127/09 Rady Gminy Budziszewice z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie uchwalenia
regulaminu wynagradzania nauczycieli, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw -0

• wstrzymato si^ -0
Uchwalq przyjqto.

Uchwata Nr XXVIII/168/2017 w sprawie zmiany uchwaty nr XXIV/127/09 Rady Gminy Budziszewice z

dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli stanowi

zatqcznik do niniejszego protokotu.

8) ustalenia tygodmoweKo obowiqzkoweKo wymiaru godzin zaiec nauczycieli realizujacych
w ramach stosunku pracy obowiazki okrcslone dla stanowisk o roznym tygodniowym
obowiazkowym wymiarze godzin (tzw. etat tqczony)

Inspektor UG — Matgorzata Wojcik — wyjasnita, ze 53 w szkole nauczyciele, ktorzy w ramach swojego
etatu tqczg obowiazki okreslone dla stanowisk o roznym tygodniowym obowiqzkowym wymiarze
czasu pracy. Uchwata precyzuje sposob ustalenia dla tych nauczycieli tygodniowego obowiqzkowego

wymiaru czasu pracy.
Naste_pnie omowita projekt uchwaty, po czym poprosita o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.
Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady.



Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opicki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak -

poinformowata, ze Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia, Opieki

Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. nie wniosty

uwag do projektu tej uchwaly.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie ustalenia

tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin zaje^c nauczycieli realizuj^cych w ramach stosunku

pracy obowiqzki okreslone dla stanowisk o roznym tygodniowym obowiqzkowym wymiarze godzin

(tzw. etat tqczony), po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw — 0

• wstrzymato siej — 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata Nr XXVIII/169/2017 w sprawie ustalenia tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin

zajqc nauczycieli realizujqcych w ramach stosunku pracy obowiqzki okreslone dla stanowisk o roznym

tygodniowym obowiqzkowym wymiarze godzin (tzw. etat tqczony) stanowi zatqcznik do niniejszego

protokotu.

9) ustalenia tygodniowego obowigzkowego wymiaru godzin zajec pedagoga, psychologa.

logopedy, nauczyciela wspomagajqccgo zatrudnionych w szkotach. dla ktorych organem

prowadzgcym jest Gmina Budziszewice,

Inspektor UG - Matgorzata Wojcik - wyjasnita, ze Rada Gminy upowazniona jest do tego aby ustalic

tygodniowy obowiqzkowy wymiar godzin dla nauczycieli pedagogow, logopedow, psychologow i

nauczycieli wspomagajqcych. Przyjmowana 53 rozne rozwiqzania.

Proponujemy aby wymiar tych godzin rowny byt wymiarowi, ktory od 1 wrzesnia 2018 roku narzucata

b^dzie ustawa Karta Nauczyciela.

Nast^pnie omowita projekt uchwaty, po czym poprosita o pytania.

Pytah nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagielto - poprosit o przodstawienie opinii wypracowanej w tej

sprawie przez Komisje Rady.

Przewodniczqca Komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i Sportu - Barbara Wozniak-

poinformowata, ze Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansow oraz Oswiaty, Zdrowia, Opieki

Spotecznej, Kultury i Sportu na wspolnym posiedzeniu odbytym w dniu 27 grudnia br. opowiedziaty

sie^ za przyJQciem uchwaty w tej sprawie.

/Opinia Komisji stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu./

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie ustalenia

tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin zaj^c pedagoga, psychologa, logopedy, nauczyciela

wspomagajqcego zatrudnionych w szkotach, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina

Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 15

• przeciw -0

• wstrzymato sicj — 0

Uchwaty przyjqto.



l/c/7wafer Nr XXVIII/170/2017 w sprawie ustalenia tygodniowego obowiqzkowego wymiaru godzin

zojqc pedogogo, psychologa, logopedy, nauczyciela wspomagajqcego zatrudnionych w szkotach, dla
ktorych organem prowadzqcym jest Gmino Budziszewice stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

PUNKT5

INFORMACJA WOJTA O DZIAtANIACH PODEJMOWANYCH W OKRESIE MIE^DZY SESJAMI

RADYGMISMY

Wojt - Marian Holak - w zwiqzku z tym, ze jest to ostatnia sesja w tym roku nadszedt czas na jego
podsumowanie.

• Pierwsza sprawa, ktora wszystkich nurtuje to sprawa poprawy zasi^gu telefonii komorkowej. Na

obecnym etapie dla budowy masztu mamy wskazane dwie lokalizacje. Pierwsza w miejscowosci
Teodorow, gdzie budowac chce firma Orange. Sprawa jednak jest w Sqdzie. Czekamy na decyzj^.
Firma nie chce odstqpic od tej lokalizacji.

Drugie miejsce to ulica Osiedlowa przy oczyszczalni sciekow. Tutaj maszt budowac chce PLUS.

• Otrzymalismy pismo do Prezesa Urz^du Komunikacji, ktory wskazuje, ze promieniowanie

elektromagnetyczne nie jest szkodliwe dla zdrowia i zycia ludzkiego- odczytat tresc pisma.

Nast^pnie dodat, ze zatelefonowat do trzech sqsiednich Gmin i dowiedziat si^, ze w zadnej z nich

Gmina nie interesowala SJQ budowq stacji bazowych. Nigdzie stacje te nie stojq na gruntach

gminnych. My wskazujemy wszystkie mozliwe dziatki, powiedziatbym jestesmy w tej kwestii nad
aktywni. Trzeba miec nadziejej, ze sprawy te doprowadzone zostanq do kohca.

• Przebudowalismy ulice^ Osiedlowq, Teodorow w kierunku Bartoszowki, ulic^ Kolejowq, drogQ w
W^grzynowicach i w Agnopolu. W sumie wykonalismy 4 kilometry.

• Wybudowalismy wodocia^g na Sadowej i Cmentarnej,

• Wykonalismy kanalizacj^ na ulicy Kolejowej, Granicznej i Szkolnej.

• Przekazalismy Powiatowi 40 tysi^cy ztotych na budowQ chodnikow w miejscowosci R^kawiec.

• Zainstalowalismy nowe oswietlenie w l^rku.

• Wykonalismy projekt rozbudowy Domu Ludowego w Mierznie.

• Wykonalismy remont budynku gospodarczego znajdujqcego s\q koto Urz^du Gminy.

• Przekazalismy pomoc dla naszych OSP.

• Wykonalismy projekt drogi w Helenowie i ulicy Cmentarnej.

• Ztozylismy wnioski o dofinansowanie budowy kanalizacji na Kolejowej, Granicznej i Szkolnej oraz

Lesnej.

• Nasz Stowarzyszenia zlozyty 5 wnioskow do Lokalnej Grupy Dzialania, 4 na sitownie zewn^trzne
oraz na zagospodarowanie strefy przy miasteczku ruchu drogowego. Na 20 ztozonych wnioskow 6

jest naszych. Jestesmy wsrod Gmin, ktore pozyskaty z LGD najwi^cej srodkow.

• Rok 2017 zamkniemy nadwyzkq budzetowq w wysokosci 600-700 tysi^cy ztotych. Bezpiecznie
wchodzimy w rok nastQpny.

• Przystqpilismy do realizacji najwifjkszej w historii Gminy inwestycji, to jest do budowy budynku
dydaktycznego. Koszt to 4.800.000,00zt. Dodat, ze chciatby, zeby byt to budynek taki jaki sobie

wymarzylismy.

• Ogtosilismy przetarg na rozbudowq Domu Ludowego w Mierznie.
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• W ciqgu 10 lat Gmina sprzedata 18 dziatek. Wydalismy na ten eel 175 tysi^cy zt, a ze sprzedazy

uzyskalismy blisko 400 tysiqcy. Jest to pokazna suma. Nie wiadomo czy sq gdzies Gminy, ktore

kupujq tereny po to, aby je pozniej sprzedawac. Raczej zbywajq to co posiadajq.

• W 2018 roku obchodzic b^dziemy setnq rocznic^ odzyskania niepodlegtosci oraz siedemsetlecie

powstania Budziszewic. Na koniec pazdziernika nasta^pi oddanie nowego budynku szkolnego.

Dodat, ze chciatby aby wydana zostata na tq okazjej publikacja dotyczqca historii naszej Gminy.

• B^dziemy przygotowywac ,,witeczki" z herbem naszej Gminy. Odktadalismy to w czasie czekajqc

na uchwalenie herbu.

• Burmistrz Koluszek publicznie deklarowat przebudowQ drogi przez las od W^grzynowic Modrzewia

w kierunku Jezowa.

• W nattoku tych wszystkich waznych inwestycji troch^ zapominamy o kulturze. Chciatbym aby ta

dziedzina zostata troche^ doinwestowana. Niemniej w 2017 roku zorganizowalismy:

»t» obchody Dnia Kobiet,

•> Dozynki Gminne,

<» Stowarzyszenie Kobiet Kreatywnych ,,Szyk" z Budziszewic zorganizowato Spotkanie

Wigilijne dla seniorow.

• Podzi^kowat Radnym i Sottysom za dobrq wspotpracc^ przychylnosc i zrozumienie- co pozwala

Gminie wtasciwie sie^ rozwijac.

• Podzi^kowat Pani Skarbnik za wlasciwe /;czuwanie" nad budzetem gminy. Dodat, ze w mijajqcym

roku mielismy kompleksowq kontrol^ Regionalnej Izby Obrachunkowej. Kontrola wypadta bardzo

dobrze.

• Podzi^kowat Pani Sekretarz oraz pracownikom Urzejdu za zaangazowanie min. przy pozyskiwaniu

srodkow z Unii Europejskiej.

• Podzi^kowat Pani Anecie Antkowicz za poswi^cenie swojego czasu na rzecz naszej orkiestry oraz

stowarzyszenia.

• Podzi^kowat Pani Monice Laskowskiej za dobrze uktadajqc;} SJQ wspotprac^ z Bankiem.

• Podzi^kowat Pani Bozenie Jareckiej Dyrektor Szkoty Podstawowej w Budziszewicach za wtasciwq

wspotprac^, za dobre wyniki osiqgane przez uczniow naszej szkoty.

• Podzi^kowat Prezesom OSP Panu Romanowi Zielihskiemu i Janowi Chruscielowi .

• Podzi^kowat Przewodniczqcym Stowarzyszeh funkcjonujqcych na terenie naszej Gminy za to, ze

reprezentujq Gmin^ w konkursach powiatowych oraz za to, ze zdecydowaty siej aplikowac o srodki

unijne.

• PodziQkowat Panu Romanowi Pakule Prczesowi Klubu Sportowego ,,Zjednoczeni" Budziszewice za

pracQ na rzecz Klubu, za organizacJQ rozgrywek o ,,Puchar Wojta, za to, ze z wi^kszymi lub

mniejszymi sukcesami ciijgle gramy.

/Ogtoszono przerw^./

PUNKT6
ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI

Radny - Mieczystaw Mikinka - powiedziat, ze Pan Wojt zapomniat wspomniec o tym, czego nie

udato si$ zrobic min. termomodernizacji hydroforni w Zalesiu.
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Nast^pnie zapytat czy w ciqgu 2017 roku wysylane byty pisma do wtasciciela posesji nr 21 o usuni^cie

hatdy znajdujqcej siq w sqsiedztwie hydroforni.

Radny - Stawomir Sala - zapytat czy wiadomo cos w sprawie budowy wysypiska przez ,,Bzure/'.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze nie udato SJQ tez zrobic drogi w Helenowie. Ma jednak

swiadomosc tego, ze nie wszystko sie^ udato.

Nasz Urzqd w porownaniu do duzych Urzqdow ma sporo mniejsze mozliwosci kadrowe, a inwestycji

realizujemy wiele. W pierwszej kolejnosci skupiamy siq wi(^c na rzeczach wielkich. Na tym, ze

przetargi ogtaszalismy po kilka razy zaoszcz^dzilismy spore srodki, ktore teraz mozemy przeznaczyc

na mniejsze cele. Mamy ograniczone mozliwosci kadrowe, a poza tym obecnie sq tez ograniczone

mozliwosci wykonawcze. Trzeba wrqcz prosic firmy o wykonanie ustugi.

Ponadto miniony rok byt tez specyficzny jezeli chodzi o warunki pogodowe. Ciajgle padat deszcz.

W kwestii termomodernizacji hydroforni - nie mielismy na to zadanie zadnego dofinansowanie, nie

byto wiqc obawy, ze cos nam przepadnie. Jezeli zas chodzi o uprz^tniqcie dziatki wysytalismy pismo w

tej sprawie, rozmawialismy z wtascicielem - obiecano nam, ze zostanie to zrobione. Chcielismy t$

sprawq zatatwic polubownie.

Co zas tyczy s\q budowy wysypiska to znowu wstrzymano budowQ. Ostatecznie jednak znowu

stanqto na tym, ze mozna to robic. Z uwagi na fakt, ze przerwa trwata okoto 2 miesiQcy teraz

wykonawca wnosi protesty.

PUNKT7

SPRAWY ROZNE

Prezes OSP Budziszewice — Roman Zielinski - podziqkowat radnym za dobrq wspotpracq oraz

dostrzeganie problemow, ktore dotyczq nie tylko Strazy, ale nas wszystkich.

Dodat, ze dobry zasiqg telefonii komorkowej jest w tych czasach niezb^dny. Straz mogtaby korzystac z

powiadamiania sms-owego. Zarzqdzanie kryzysowe rowniez. Nie moze bye tak, ze kilka osob dziata

przeciwko dobru wszystkich.

Nast^pnie zyczyt dalszej zgody. Zgoda bowiem buduje. Nadmienit, ze musimy bye swiadomi, ze nie

zawsze wszystko siq udaje.

Dodat jeszcze, ze w 2019 roku OSP Budziszewice obchodzito bQdzie setnq rocznicq swojej dziatalnosci

po czym zyczyt zebranym wszystkiego najlepszego.

Pani Bozena Jarecka - Dyrektor Szkoty Podstawowej w Budziszewicach - w imieniu swoim i

pracownikow Szkoty podziqkowata za dobrq wspotpracq. Dodata, ze ogromnq radoscig dla wszystkich

jest to, ze powstanie nowy budynek dydaktyczny. Zyczyta wszystkim zdrowia i sukcesow.

Radny - Andrzej Bronowski - powiedziat, ze styszat, iz jest osoba zainteresowana poprowadzeniem

gabinetu rehabilitacji w naszym osrodku. Chciatby prosic, aby pomoc tej osobie w zatatwieniu

formalnosci - aby ten gabinet wreszcie powstat, bo zapotrzebowanie na tego rodzaju swiadczenia

jest ogromne.

Wojt - Marian Holak - czynimy w tej sprawie starania. NFZ podpisze kontrakt z osobq, ktora

uruchomi gabinet. Aby jednak byto to mozliwe trzeba ten gabinet w pierwszej kolejnosci wyposazyc.

Wtasciwe wyposazenie to koszt okoto 100 tysiqcy ztotych. I tu pojawia sie_ problem, bo najpierw

trzeba te srodki wytozyc.

Wyst^powalismy do KRUS-u z prosba^ o dofinansowanie zakupu sprzejtu. Niestety Gmina nie moze go

otrzymac. Moze ubiegac s\q o to jakas organizacja. Bye moze trzeba bqdzie takq organizacj^ zatozyc.
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Pan Andrzej Pteska - powiedziat, ze Wojt mowit, ze nie jest strong w sprawie dotyczgcej

przydomowych oczyszczalni sciekow, a tydzieh temu wygenerowane zostato z Urz^du pismo do

innego Urz^du, z ktorego wynika, ze Gmina jest wtascicielem.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze to nie jest rozbiezne. Mozna bye wtascicielem, a nie trzeba bye

strong.

Pan Andrzej Pteska - ale powiedziat Pan, ze nie jest wtascicielem.

Wojt - Marian Holak - powiedziatem, ze nie jestem strong.

Pani Dorota Pteska - podziejkowata Wojtowi za zagubienie dokumentacji swoich budynkow. Dodata,

ze ma nadzieje^ ze jest ona w Urz^dzie, bo w przeciwnym razie na przyszty rok wszyscy b^dq Wojtowi

dzi^kowac.

PUNKT8

ZAKONCZENIE OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - podzi^kowat za wspotpracQ, ztozyt zebranym

noworoczne zyczenia, po czym dziejkujqc za przybycie zamkn^t XXVIII Sesj$ Rady Gminy.

Protokotowata: Przewodniczqcy Rady Gminy

Matgorzata Wojcik

(-) Piotr Jagietto
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